
Zápis z řádného zasedání kolegia děkana 
Fakulty filozofické Univerzity Pardubice 

ze dne 2. května 2022 
 
Přítomni: 
PhDr. Bianca Beníšková, Ph.D.; PhDr. Tomáš Boukal, Ph.D.; doc. Mgr. Šárka Bubíková, 
Ph.D.; doc. Mgr. Tomáš Hejduk, Ph.D.; Mgr. Kateřina Keplová; PhDr. Miroslav Kouba, 
Ph.D.; Mgr. Ondřej Krása, Ph.D.; doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.; doc. Mgr. Pavel Marek, Ph.D.; 
Ing. Jaroslav Myslivec, Ph.D.; Mgr. Irena Reimannová, Ph.D.; Mgr. Olga Roebuck, Ph.D., 
M. Litt.; PhDr. Ivo Říha, Ph.D.; Naděžda Tichá; prof. PhDr. Petr Vorel, CSc. 
 
Hosté: 
Bc. Ilona Jelínková; prof. PhDr. Milena Lenderová, CSc. 
 
Omluveni: 
Ing. Veronika Kovářová 
 
 
1. Informace děkana  
 
1/1 Rozpočet – minulý týden projednal rektor s děkany, nyní projednává s ekonomickou 
komisí univerzitního senátu. Senát o tom bude jednat po polovině května, poté proběhnou 
jednání na FF (předpokládá se schválení fakultního rozpočtu v první polovině června). Pro 
FF zatím relativně dobré zprávy, v příjmech rosteme. 
 
Příjmy: ukazatel A 47,2 mil. Kč (nárůst o 1,7 mil. Kč) 
       ukazatel K 12,4 mil. Kč (nárůst o 0,6 mil. Kč) 

  věda 29,5 mil. Kč (nárůst o 3,2 mil. Kč) 
  Celkově + 5,5 mil. Kč 

 
Bohužel ale rostou i výdaje: 
Výdaje:  zvýšení nákladů na energie o 1 mil. Kč (máme dvojnásobnou cenu oproti 21) 

  odvody na rektorát navýšeny o 1,8 mil. Kč 
  zvýšení nákladů na tarify (zvýšení v červnu 2021  
  se nyní propíše poprvé do celého roku) o cca 2 mil. Kč 

 
Celkově jsme jako fakulta v plusu, ale ne výrazném. 
 
Navýšení mzdových tarifů pro celou UPCE letos nebude, ostatní fakulty na tom hůře a budou 
více čerpat fondy. FF se tedy rozhodla (kvůli inflaci a vyšším platům na jiných institucích) 
plošně navýšit osobní ohodnocení. Návrh bude záhy představen. 
 
1/2 Operačního programu Jan Amos Komenský – vyhlášení výzvy v rámci OP JAK – 
Špičkový výzkum. Výzva je zaměřena na podporu špičkových výsledků VaV v ČR, na rozvoj 
a podporu excelentních výzkumných týmů, na podporu projektů, které kladou důraz na 
interdisciplinaritu a jež mají také potenciál komercionalizovat své výsledky. Podávání žádostí 
na podporu projektů bude od června 2022. Na UPCE je možné podat dva projekty. Jeden 
bude na FChT, o druhý máme zájem na FF (předběžně projevili zájem pracovníci KFR). 
 
1/3 Zasedání Asociace děkanů FF proběhne 24. – 25. května v Ústí nad Labem. Naše 
delegace se zúčastní. Mimo jiné je na programu jednání s ministrem školství. Body 
programu: 1) FF a ukrajinská krize, 2) Financování FF a platy akademiků na FF, 
3) Hodnocení výsledků humanitních věd, 4) reforma pregraduální přípravy učitelů v ČR. 
 



1/4 Přihlášky ke studiu bc. SP – přihlášky podávány do 21. 4., nyní máme výsledky: poklesl 
počet přihlášek z cca 1300 na cca 900 (méně cizinců, menší zájem zejména o HS, ale 
i o ostatní obory, loni se hodně bralo bez přijímaček). Aktuálně: na oba BSP AJ 502, na HS 
110, HIST 89, HLS 71, FIL 64, SKA 32 a REL 30. V tom dohromady 37 cizinců (22 z Ruska, 
8 z Ukrajiny, 5 z Kazachstánu a po jednom ze Švýcarska a Maďarska). Úkol pro VK a vedení 
FF: Během května je třeba vyřešit, jak postupovat dál, zda přijímat bez přijímaček, nebo 
udělat 2. kolo. 
 
1/5 Apel na VK – je třeba obratem vyplnit anketu hodnocení výuky; je po termínu! 
 
1/6 AS FF: v pondělí 9. 5. zasedne poslední AS ve stávajícím složení; nové složení AS FF 
bude zasedat poprvé na ustavující schůzi 23. 5., z níž vzejde nový předseda/předsedkyně 
(rozpočet již schválí nový senát). Děkan ocenil spolupráci s předsedkyní senátu a přede 
všemi jí poděkoval. 
 
 
2. Informace proděkanky Bubíkové  
 
2/1 Kvalitativní příznaky – proběhla jednání komise, všechny navržené příznaky projednány, 
přehled schválených příznaků + přehled potenciálních nominací do M1 přílohou zápisu 
 
2/2 Oborové portfolio – po konzultacích s prof. Vorlem a proděkany některých fakult 
navržena úprava portfolia FF tak, aby v něm zůstaly zastoupeny obory pěstované na FF, ale 
aby jejich procentuální zastoupení lépe odráželo váhu oborů z hlediska hodnocení UPCE (na 
FF byly jako obory „áčkové“ hodnoceny pouze historie a filozofie, ostatní jako C, D, případně 
nehodnoceny vůbec, protože míra výkonu byla pod celostátní hranicí rozlišitelnosti). Nově 
portfolio upraveno takto: historie 6.1 – 45 %, filozofie 6.3 – 40 %, filologie 6.2 – 5 %, 
pedagogika 5.3 – 5 %, sociologie, antropologie 5.4 – 5 %. 
 
2/3 Odevzdávání GAČR – napříště každý navrhovatel má povinnost přečíst si zadávací 
dokumentaci, drafty odevzdávat kompletní (ne po částech) a k danému datu! Letos byl 
rekordní počet návrhů, proto je zapotřebí dodržovat stanovené fakultní termíny, jinak 
riskujete, že se návrhu nebudeme moci dostatečně věnovat. P. Kleinovou je třeba u všech 
návrhů nastavit jako administrátora. 
Odměny navrhovatelů (dle Směrnice č. 2/2022, čl. 6) budou odstupňované podle toho, zda 
se jedná o první, nebo opakovaný návrh projektu. 
Pozor na sankce za neplnění projektu. 
 
2/4 Webové stránky – snaha o lepší prezentaci VaV navenek – nově záložka vědecké týmy. 
Budeme doplňovat i fotografie: prosíme o zaslání fotografií z činnosti týmů, nebo budou nově 
udělány. 
 
2/5 Nabídka služeb CTTZ – (Centrum transferu technologií a znalostí) – aplikovaný výzkum, 
komercionalizace atd. PPT přílohou zápisu. Bude domluvena návštěva zástupců CTTZ na 
FF. 
 
2/6 Pozvánka na Workshop mezifakultní a interdisciplinární spolupráce na Univerzitě 
Pardubice, proběhne ve velké zasedací místnosti rektorátu (4. NP) 15. června od 9:30 hodin. 
Pozvánka přílohou zápisu. 
 
 
3. Informace proděkana Hejduka  
 
3/1 Erasmus, akademické výjezdy v roce 2022 a AR 2022/23 – VŘ z ledna 2021 – nominace 
akademických pracovníků byly rozděleny na: 



- plánující vyjet v ZS, ty jsou schváleny a dofinancovány z rozpočtu 2022 (mobility bývaly 
financovány z ½ ze zdroje EU, z ½ ze zdroje MŠMT, v r. 2021 nepřiděleny prostředky pro 
dofinancování z rozpočtu). 

- nominace na LS 2022/23: dofinancování z rozpočtu 2023, schválení podle výsledku 
Výzvy 2022, případně se vypíše další VŘ. 

Informace k podmínkám a termínům výjezdu pro odložené mobility z VŘ 2019, 2020 a 2021 
dostali konkrétní akademici od Věry Albrechtové. 
 
3/2 OP JAK (Operační program Jan Ámos Komenský) – po výzvě ke špičkovému výzkumu 
bude následovat každým okamžikem Výzva PhD INFRA: bude podobné k „Nábytečku OP 
VVV“ – projekty nebudou dlouhé, budou vyžadovat rychlou reakci (materiálně-technické 
a infrastrukturní zabezpečení doktorského studijního programu: přístroje, hardware, 
software, nábytek…). Žádáme ÚHV a KFR, aby se na to připravily a promyslely, co a kde 
budou pro doktorandy potřebovat. 

 
3/3 UVČ „Slovanský svět“ – katedry, které ještě nedodaly, prosíme o nabídku přednášek do 
UVČ, zaslat dr. Vydrovi co nejdříve (KLKS, KFR, KSKA). 
  
3/4 Ukrajinští studenti – pošle se jim druhá výzva na mimořádné stipendium (pro ty, kteří jsou 
opravdu v nouzi). Prostředky na financování docházejí, už to nefinancujeme ze Stipendijního 
fondu FF. Všechny případy individuálně posoudí proděkan doc. Hejduk. 
 
Prosba: VK mohou vyzvat spolupracující firmy z praxí, jestli by nezprostředkovaly brigádu 
ukrajinským studentům.  
 
 
4. Informace proděkana Říhy 
 
4/1 Pomoc Ukrajině: 
• do konce semestru běží kurzy češtiny pro Ukrajince v dosavadním režimu 2 x denně ve 
dvou skupinách (EA-01038 + EA-01025); v současnosti probíhá jednání o pokračování až do 
konce června. Dr. Krása potvrdil pokračování do konce června, ale v menší frekvenci. 
Studenti, kteří se podílejí na výuce dostali symbolické stipendium a děkovný dopis od 
děkana FF.  
• další finanční podpora pro studenty zasažené válkou (podrobnější informace doc. Hejduk) 
 
4/2 Propagace aj.: 
• „Arménie (n)a UPCE“ 3. 5. 2022: Arménie (n)a UPCE | Armenia at the University of 
Pardubice | Fakulta filozofická; akce vzešlá z iniciativy dr. Frolíka (ÚHV) a KVV, nakonec 
mnohem širší formát, včetně účasti velvyslance (setkání s vedením UPCE); podrobnější 
informace doc. Marek.  
 
• LITCON 2022: 4. 5. 2022 v Divadle 29 (KLKS, hlavní organizátor: dr. Studený, host: Miloň 
Čepelka): LitCon 2022 | Fakulta filozofická (upce.cz) 
 
• SOCIOCON 2022: 9. 5. 2022 v Divadle 29 (KSKA, hlavní organizátor: dr. Retka) 
 
• KAVÁRNA UNIVERSITAS: hlavně díky iniciativě KFR se podařilo obnovit její provoz, a to 
nově v Divadle Exil; finančně podpořeno z prostředků FF (nájem); organizační tým tvoří 
studenti pod vedením Zdeňky Horáčkové (ÚHV) a Lukáše Jadrného (KFR); naposledy 
přednáška prof. Putny (vysoká návštěvnost, příznivý ohlas), příště: dr. Zdeněk Hazdra, nyní 
již bývalý ředitel ÚSTR (17. 5. 2022). 
 
Ing. Pražák je nadmíru vytížen, nově mu bude k ruce Mgr. Vavrečka (zapojen do vytvoření aj 
webových stránek, může se oslovovat v případě propagace, letáčků).  

https://ff.upce.cz/node/120123
https://ff.upce.cz/node/120123
https://ff.upce.cz/litcon-2022


 
4/3 Ediční oddělení – postupně realizujeme monografie zařazené do edičního plánu na rok 
2022 a některé další, dodatečně přidané; při přípravě publikací prosíme o dodržování zásad 
stanovených Ediční radou FF UPCE – je třeba aktivní působení edičních referentů na 
katedrách, včetně jednání s Ing. Němcovou a Mgr. Vavrečkou. 
 
4/4 Výběrové řízení – do 6. 5. 2022 sbíráme případné požadavky z kateder/ústavu pro 
hromadné letní VŘ (vyhlášeno bude v první polovině května, proběhne ve druhé polovině 
června, předpokládaný nástup vybraných AP: září 2022). Podklady posílat p. Krpatové 
v kopii proděkan Říha. Vše ale musí být dopředu projednáno s děkanem. 
 
4/5 Výjezdy studentů – fakulta v letošním roce nebude vyhlašovat finanční podporu na 30ceti 
denní zahraniční výjezdy (kvůli velkému čerpání ve Stipendijním fondu FF). Vážní zájemci se 
mohou obrátit přímo na proděkana Říhu nebo počkat na výzvu, kterou plánují na 
celouniverzitní úrovni. 
 
 
5. Informace proděkanky Reimannové 
 
5/1 Jednání Rady studijních programů FF UPCE proběhlo; dále konzultace s dr. Shánělovou 
a dr. Beníškovou; nyní jsou oslovování garanti jednotlivých SP.  
 
5/2 Hodnocení spokojenosti s výukou (anketa) – VK, kteří dosud nezveřejnili reakci, tak učiní 
obratem (stav k 28. 4. uveden v tabulce – po výzvě od minulého kolegia 4. 4.). 

 
 

5/3 Doplnění sylabů – informace v sylabech musí být uvedeny před zahájením výuky. 
V příloze uveden seznam nevyplněných sylabů, které se ale nyní realizují. Napravit. 

 
5/4 Zkontrolovány SP pro příští akademický rok – žádosti o změny ve SP byly předloženy 
RSP v druhé polovině dubna (18. 4.) per rollam – změny byly projednány. 
 
5/5 Akreditace, kontrolní zprávy – u všech AP musí být obsahový soulad mezi jejich 
publikační činností a předmětem, který vyučuje. Připomenout na schůzích kateder všem AP. 
 



 
6. Různé 
 
P. Tichá – počty přihlášek do NMgr. rozešle, hned jak budou k dispozici.  
Jakékoliv žádosti od studenta je třeba řešit se studijním oddělením, které je nejprve musí 
zaevidovat do složky studenta, a až poté je možné řešit tyto záležitosti na katedře. 
 
Dr. Beníšková informovala o výstavách, na kterých se podílela KCJ. Jedna je umístěna 
v průchodu mezi budovou EA a EB a druhá je na tř. Míru (spolupráce s NKP Zámeček 
Pardubičky – Larischova vila).  
 
Dr. Krása a doc. Marek – je žádoucí, aby fakulta měla platební kartu, kterou se dají hradit 
vyšší částky, letenky, cestovné pro přijíždějící hosty atd. Je nevhodné zahraničnímu hostu 
říct, aby si vše platil sám a pak mu v obálce předávat české koruny. Reakce děkana: jednu 
kartu má tajemnice (ta se nyní nedala využít), druhou obratem zařídíme na děkana a můžete 
se na něj pak obracet. 
 
 
 
Další kolegium je naplánováno na 23. 5. 2022 
 
 
 
Zapsala: Dita Jančaříková                                                      doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.  
V Pardubicích 3. 5. 2022                                                                        děkan 
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